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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 31. maj 2013 stillet mig følgende 
spørgsmål 36 til L 199, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 36

"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 31. maj 2013 fra Leif Blichfeld-
Grosen, Nordisk Solenergi, jf. L 199 – bilag 43"

Svar

Leif Blichfeld-Grosen fra Nordisk Solenergi Aps anmoder om en forklaring på, hvorfor 
der tilskyndes til etablering af tagbaserede solcelleanlæg frem for de væsentligt 
billigere solcelleanlæg på bar mark.

Som det fremgår af det ændringsforslag til L 199, som jeg har fremsat den 11. juni på 
baggrund af en aftale mellem regeringen, Venstre, Dansk Folkeparti, Enhedslisten og 
Det Konservative Folkeparti, så sættes der nu et loft for den fremtidige udbygning af 
solceller med forhøjet støttesats. Den midlertidigt forhøjede afregning begrænses til 
en pulje på 20 MW i hvert af årene 2013 til og med 2017 og gives til solcelleanlæg, 
som er tilsluttet i egen forbrugsinstallation, hvor den samlede installerede effekt fra 
solcelleanlæg tilsluttet i forbrugsinstallationen udgør 6 kW eller derunder pr. 
husstand, og til fælles solcelleanlæg etableret på jorden, på taget af bygninger eller 
integreret i bygninger, som ikke er opført med henblik på opsætning af solceller.
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